
Protokół Nr VI 
sesji Rady Miejskiej w Szydłowie, która odbyła się w dniu 27 lutego 2019 r. 

w sali konferencyjnej Urzędu Miasta i Gminy Szydłów. 
Obrady sesji rozpoczęły się o godz. 9 0 0 , a zakończyły o godz. 11 1 0 . 

W obradach sesji uczestniczyło 15 radnych na ogólną liczbę 15 radnych. Lista 
obecności radnych jest załącznikiem do niniejszego protokołu. 

Proponowany porządek obrad: 

1. Otwarcie obrad i stwierdzenie quorum. 
2. Wręczenie przez Przewodniczącą Miejskiej Komisji Wyborczej nowo 

wybranemu radnemu zaświadczenia o wyborze. ' 
3. Złożenie ślubowania przez radnego Rady Miejskiej w Szydłowie. 
4. Przyjęcie porządku obrad. 
5. Przyjęcie protokołu z ostatniej sesji. 
6. Zapytania i interpelacje radnych. 
7. Sprawozdanie Burmistrza z prac w okresie między sesjami RM. 
8. Sprawozdanie z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli na 

poszczególnych stopniach awansu zawodowego w szkołach prowadzonych 
przez Gminę Szydłów za 2018 r. 

9. Informacja z działalności Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Szydłowie 
za 2018 r. 

10. Rozpatrzenie projektów oraz podjęcie uchwał w sprawach: 
- zmiany Wieloletniej Prognozy finansowej Gminy Szydłów na lata 2019 -
2031 - projekt Nr VI/35/2019, 

- zmiany budżetu Gminy Szydłów na 2019 r. - projekt Nr VI/36/2019, 
- poboru podatku rolnego, leśnego, od nieruchomości w drodze inkasa oraz 

określenia inkasentów i wynagrodzenia za inkaso - projekt Nr N/l/37/2019, 
- poboru opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi w drodze inkasa 

oraz wyznaczenia inkasentów i określenia wysokości wynagrodzenia za 
inkaso - projekt Nr W38/2019, 

- dopuszczenia zapłaty podatków stanowiących dochody budżetu Gminy 
Szydłów za pomocą innego instrumentu płatniczego - projekt Nr VI/39/2019, 

- zmiany Uchwały Nr V/31/2019 Rady Miejskiej w Szydłowie z dnia 31 stycznia 
2019 r. w sprawie powołania Rady Społecznej Samodzielnego Publicznego 
Zakładu Opieki Zdrowotnej w Szydłowie - projekt Nr VI/40/2019, 

- zmiany Statutu jednostki organizacyjnej Gminy Szydłów - Zespołu Obsługi 
Szkół w Szydłowie - projekt Nr Vl/41/2019. 

11. Odpowiedzi na zapytania i interpelacje. 
12. Wolne wnioski i informacje. 
13. Zamknięcie obrad. 

Ad. 1. 

Obrady VI sesji RM otworzyła i przewodniczyła obradom pani Katarzyna Skuza -
Przewodnicząca Rady Miejskiej, która przywitała obecnych na sesji Burmistrza, 
pracowników UMiG na czele z panią Skarbnik Gminy, sołtysów a zwłaszcza nowo 
wybrane sołtyski, dwóch przedstawicieli Rady Powiatu: pana Michała Skotnickiego 
oraz pana Romualda Zgrzywę, nowo wybranego w wyborach uzupełniających 
radnego pana Marcina Mazura, panią dyrektor Gimnazjum w Szydłowie, 
Przedstawiciela Izby Rolniczej - pana Sławomira Suchojada. 

Ad. 2. 

Przewodnicząca RM poprosiła panią Przewodniczącą Miejskiej Komisji Wyborczej 
o wręczenie zaświadczenia o wyborze na radnego. 



Pani Anna Arendarska przedstawiając się powiedziała, że miała przyjemność pełnić 
funkcję Przewodniczącej Miejskiej Komisji Wyborczej w wyborach uzupełniających 
przeprowadzonych w dniu 3 lutego 2019 r. 
Przewodnicząca pogratulowała zwycięstwa nowo wybranemu radnemu panu 
Marcinowi Mazurowi, życząc mu dużo wytrwałości, satysfakcji i owocnych działań 
wręczając mu stosowne zaświadczenie. 

Ad. 3. 

W tym punkcie porządku obrad nowo wybrany radny - pan Marcin Mazur złożył 
ślubowanie jakie przewiduje ustawa o samorządzie gminnym i którego złożenie jest 
warunkiem objęcia mandatu radnego RM. Odczytał rotę ślubowania: „Wierny 
Konstytucji i prawu Rzeczypospolitej Polskiej, ślubuję uroczyście obowiązki radnego 
sprawować godnie, rzetelnie i uczciwie, mając na względzie dobro mojej gminy i jej 
mieszkańców" - wypowiedział słowo „Ślubuję" i dodał zdanie „Tak mi dopomóż Bóg". 

Ad. 4. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej przedstawiła radnym proponowany porządek obrad, 
informując jednocześnie, że ostatni projekt uchwały dotyczący uchylenia Uchwały Nr 
II/ 6/ 2018 Rady Gminy Szydłów z dnia 28 listopada 2018 r. w sprawie wprowadzenia 
zmian do Uchwały Nr 11/328/2018 Rady Gminy Szydłów z dnia 17 sierpnia 2018 r. 
w sprawie zatwierdzenia regulaminu dostarczania wody i odprowadzania ścieków na 
terenie Gminy Szydłów radni otrzymali dopiero w dniu 25.02.2019 r. i w związku 
z tym zapytała czy radni wyrażają zgodę na podjęcie tej uchwały na obecnej sesji. 
Radni nie zgłosili sprzeciwu w tej sprawie. Przewodnicząca RM poddała pod 
głosowanie przyjęcie porządku obrad i porządek obrad VI sesji RM wraz ze zmianą 
został przyjęty jednogłośnie -15 głosów „za". 

Ad. 5. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej stwierdziła, że do chwili rozpoczęcia sesji nie 
wpłynęły pisemne wnioski lub zastrzeżenia co do treści protokołu z V sesji RM 
z dnia 31 stycznia 2019 r. i zwróciła się do radnych o zgłaszanie ustnych uwag do 
protokołu. 
Radni nie zgłosili uwag i zastrzeżeń i w przeprowadzonym głosowaniu jawnym 
protokół Nr V został przyjęty jednogłośnie -15 głosów „za". 

Ad. 6. 

W trakcie obrad VI sesji radni zgłosili następujące interpelacje i zapytania: 
- radny Ireneusz Jastrząb - zapytał Burmistrza o punkt przedszkolny w Potoku, gdyż 

na zebraniu wiejskim Burmistrz poinformował, że panie które prowadzą przedszkole 
rezygnują, rodzice są bardzo zaniepokojeni tą wiadomością i czy wiadomo już jak 
będzie funkcjonowało przedszkole w Potoku, 

- radny Robert Prostak - poinformował, że ma przygotowane na piśmie trzy 
interpelacje, które zgłaszają mu mieszkańcy. Pierwsza dotyczy dokonania naprawy 
drogi, tj. łącznika ulicy Uroczej z ulicą Kielecką w Szydłowie. Na wspomnianym 
wyżej łączniku na wysokości posesji numer 27 przy ulicy Uroczej następuje 
pogłębiające się uszkodzenie nawierzchni asfaltowej tzw. obrywanie pobocza. 
Uszkodzenie nastąpiło na odcinku szerokości 20-30 cm od pobocza do 
środka jezdni, które przy braku zainteresowania dalej będzie się pogłębiało. 
Druga interpelacja dotyczy pilnego dokonania naprawy siatki ogrodzeniowej 



terenu boiska „Orlik" w Szydłowie przy ulicy Kieleckiej. Ubytki siatki powodują, 
że piłka wypada poza jego obrys a ostre elementy siatki i inne elementy ogrodzenia 
stanowią zagrożenie dla zdrowia i życia osób tam przebywających. 
Ponadto uszkodzone są dwie lampy oświetleniowe wspomnianego boiska, co 
w godzinach wieczornych jest dyskomfortem dla osób korzystających z boiska, 
a wręcz uniemożliwia realizację zawodów sportowych. 
Trzecia interpelacja dotyczy wyznaczenia oraz oznakowania zgodnie z przepisami 
wynikającymi z ustawy prawo o ruchu drogowym na terenie Rynku w Szydłowie 
miejsc parkingowych przeznaczonych dla osób niepełnosprawnych ruchowo. 
Miejsca takie winny znajdować się przy Urzędzie Gminy, w okolicy apteki, tj. 
w miejscach tzw. użyteczności publicznej. W chwili obecnej na terenie Szydłowa 
znajdują się wyznaczone wspomniane wyżej miejsca przy Ośrodku Zdrowia oraz 
przy sklepie Delikatesy Centrum, 

- radny Marek Skuza - zgłosił, że mieszkańcy zwracają się do niego z uwagami 
w sprawie poboru krwi w Ośrodku Zdrowia - zawsze pobór krwi odbywał się 2 
razy w tygodniu, a teraz jest tylko jeden raz i są bardzo duże kolejki, a dyrektor 
zawiadomił oczekujących w kolejce, że mogą udać się do Staszowa. Natomiast 
w Gnojnie prawdopodobnie pobierana jest krew 2 lub 3 razy w tygodniu. Ponadto 
poinformował, że droga łącząca Gacki i Mokre przy posesji pana Chaczyka jest 
cały czas problemem dla mieszkańców, 

- radna Katarzyna Skuza - zwróciła się do radnych powiatowych z prośbą aby 
zwracali uwagę na drogi powiatowe - w Solcu, na drodze powiatowej koło pana 
Anioła załamany jest przepust i jak padają deszcze, to woda zalewa ich działkę, 
oraz przy drodze powiatowej w Solcu należałoby ustawić oznakowanie wskazujące 
kierunek jazdy do remizy i szkoły podstawowej, 

- pan Sławomir Suchojad - delegat do Świętokrzyskiej Izby Rolniczej nawiązując 
do interpelacji radnego M. Skuzy powiedział, że podobne problemy z pobieraniem 
krwi są w Szpitalu w Staszowie, gdyż od kilkunastu lat często jeździ na badania i są 
coraz większe kolejki, w których czeka się do dwóch godzin, 

- radny Sebastian Gałązka - korzystając z obecności radnych powiatowych zgłosił 
zapytanie w sprawie znaków oznaczających nazwę miejscowości Korytnica - są 
one ustawione w środku wsi w odległości 1 km od początku wsi. Należałoby 
przesunąć od skrzyżowania dróg Szydłów - Raków i z drugiej strony od dołu od 
pana Grabki. 
Radny Powiatowy pan Michał Skotnicki odnosząc się do zgłoszonych interpelacji 
dotyczących badań laboratoryjnych powiedział, że sam nie dawno był z synem 
w szpitalu na badaniu i rzeczywiście kolejki są duże ale dosyć sprawna jest 
obsługa - zostali załatwieni w ciągu godziny, a nie jest prostą sprawą zwiększenie 
obsady pielęgniarek do pobierania badań, ponieważ brak jest takiego personelu. 
Będzie jednak w tej sprawie rozmawiał z Zarządem Powiatu. 
W sprawie znaków drogowych w Korytnicy, powiedział, że gdy pełnił funkcję 
Starosty, to przez pięć lat miał „suszoną głowę" przez mieszkańców sołectwa aby 
te znaki były w tym miejscu, w którym stoją obecnie, a jak zostaną przesunięte 
w inne miejsce znów część mieszkańców Korytnicy będzie wnioskować o zmianę 
gdyż będą mówić, iż na głównej drodze nie ma znaku z nazwą miejscowości. Po 
sesji poprosił radnego Gałązkę aby porozmawiać w tej sprawie, i jeżeli będzie taka 
wola mieszkańców, to poczyni starania aby zmienić projekt organizacji ruchu, który 
musi być zatwierdzony, gdyż każdy nowo ustawiany znak tego wymaga. 

Przewodnicząca RM - radna K. Skuza zwróciła się do radnego Powiatowego 
0 wstawienie znaków, tzw. sierżantów" koło pana Anioła, gdyż jest tam ostry zakręt 
1 zdarzają się przypadki, że samochody jadą prosto. 



Radny Powiatowy - Michał Skotnicki poprosił radnych aby w sprawie uzupełnienia 
znaków drogowych bądź dotyczących zmian ustawienia znaków wnioski składali na 
piśmie. 

Ad. 7. 

W tym punkcie porządku obrad pan Andrzej Tuz - Burmistrz Miasta i Gminy złożył 
sprawozdanie z prac Burmistrza w okresie między sesjami RM. Na wstępie przywitał 
radnych, zaproszonych gości, radnych rady Powiatu, nowego radnego pana Marcina 
Mazura, panią Przewodniczącą Miejskiej Komisji Wyborczej, nowo wybranych 
sołtysów, pracowników UMiG i powiedział, że: 
- był na spotkaniu z nowym Prezesem PKS w Staszowie, ponieważ sytuacja w tej 
firmie jest bardzo zła i wyraził nadzieję, że PKS będzie dalej dowoził dzieci 
do szkół, 

- odbył spotkanie z Kierownikiem Placówki KRUS w Busku-Zdroju, 
- odbył spotkanie z projektantem panem Markulisem w sprawie zabytków Szydłowa, 
- uczestniczył w odprawie rocznej Państwowej Straży Pożarnej w Staszowie - są 

braki w wyposażeniu jednostek OSP i Gmina Szydłów jest na ostatnim miejscu 
w takim rankingu, 

- odbył spotkanie z Dyrektorem Powiatowego Urzędu Pracy w Staszowie, 
- był z wizytą w ZEORK w sprawie nowych przyłączy do zabytków - ponieważ 

potrzebna jest inna moc do ich funkcjonowania po przeprowadzonych remontach, 
- odbył spotkanie z prowadzącymi punkty przedszkolne w Potoku i Solcu - członkinie 

Stowarzyszenia wypowiadały się, że dzieci mogłyby uczyć, ale rezygnują 
z prowadzenia Stowarzyszenia, gdyż wymaga to bardzo dużo pracy związanej 
z dokumentacją funkcjonowania, 

- odbyło się spotkania z Wójtem Gminy Raków w sprawie OZE - wkrótce rozpocznie 
się realizacja tego projektu, 

- odbył dużo spotkań z mieszkańcami w czasie wyborów sołtysów, które już 
zostały zakończone. W większości sołtysami są panie, tylko 3 mężczyzn jest 
sołtysami, którzy już byli w ubiegłych kadencjach, 

- spotykał się również z członkiniami Kół Gospodyń Wiejskich z gminy Szydłów, 
- w dniu wczorajszym odbyło się spotkanie z Komendantem Wojewódzkim Policji. Na 

obecną chwilę sprawa posterunku w Szydłowie jest na etapie projektowania, 
a w sierpniu br. powinien ruszyć remont obiektu. 

Ad. 8. 

Pan Mariusz Misterkiewicz - Kierownik Zespołu Obsługi Szkół przedstawił 
sprawozdanie o wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli na poszczególnych 
stopniach awansu zawodowego w szkołach prowadzonych przez jednostkę 
samorządu terytorialnego. 
Sprawozdanie stanowi załącznik do protokołu. 
Do przedstawionego sprawozdania radni nie wnieśli uwag i zastrzeżeń. 

Ad. 9. 

Pani Agnieszka Makowska - Kierownik M-GOPS przedstawiła Radzie Miasta 
sprawozdanie z działalności Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej za 2018 r. 
szczegółowo omawiając poszczególne zadania GOPS wynikające ze statutu, 
obowiązujących w zakresie pomocy społecznej ustaw oraz aktów wykonawczych do 
tych ustaw. Przedstawiła również dane liczbowe realizowanych w 2018 r. zadań, 
porównując do wielkości wykonania tych zadań w 2017 r. 



Pisemną informacje o działalności Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej za 
2018 r. otrzymali również wszyscy radni. 
Do przedstawionego sprawozdania radni nie zgłosili pytań lub uwag 
i w przeprowadzonym przez Przewodniczącą Rady Miejskiej głosowaniu jawnym 
sprawozdanie to zostało przyjęte jednogłośnie -15 głosów „za". 
Sprawozdanie stanowi załącznik do protokołu. 

Ad. 10. 

W tym punkcie porządku obrad Rada Miejska przystąpiła do rozpatrywania 
i uchwalania projektów uchwał. Pierwszy rozpatrywany projekt uchwały VI sesji RM 
dotyczył zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Szydłów na lata 2019-
2031. 
Skarbnik Gminy - pani Alicja Kłonicka wyjaśniła, że planowane dochody budżetowe 
roku 2019 zostały zwiększone o kwotę 1.760.328,99 zł. 
Na kwotę tę składają się środki finansowe pochodzące z refundacji wydatków 
poniesionych w roku 2018 na zadanie pn. „Kompleksowe zachowanie 
i zabezpieczenie obiektów zabytkowych i dziedzictwa kulturowego ..." - 1.750.248,99 
zł oraz z tytułu opłat za pobyt w schronisku dla osób zagrożonych bezdomnością 
- 10.080,00 zł. 
Dochody po zmianach wynoszą - 26.150.132,99 zł. 
Planowane wydatki budżetowe zostały zwiększone o kwotę 1.760.328,99 zł. 
Zmiany po stronie wydatków są wynikiem zmian w dochodach budżetowych. 
Zwiększono wydatki majątkowe o kwotę 1.579.648,99 zł - na pokrycie kosztów 
realizowanej inwestycji pn. „Kompleksowe zachowanie i zabezpieczenie obiektów 
zabytkowych i dziedzictwa kulturowego Pozostałe zmiany dotyczą wydatków 
bieżących. 
Ogółem wydatki po zmianach wynoszą - 31.150.132,99 zł. 
W wyniku wprowadzonych zmian deficyt budżetu pozostał na poziomie uchwalonym 
uchwałą Nr IW22/2018 z dnia 29 grudnia 2018 r. i wynosi 5.000.000,00 zł. 
Planowany deficyt planuje się pokryć w całości kredytem 
W załączniku Nr 2 Przedsięwzięcia - zmiany dotyczą wydatków na zadanie pn. 
„Kompleksowe zachowanie i zabezpieczenie obiektów zabytkowych i dziedzictwa 
kulturowego w Szydłowie oraz dostosowanie ich do funkcji kulturalnych 
i turystycznych." 
Wydatki na to przedsięwzięcie zostały zwiększone o kwotę 1.579.648,99 zł. 
Natomiast w uchwale w sprawie zmian w budżecie gminy na 2019 r. Dochody 
budżetowe zostały zwiększone o kwotę -1.760.328,99 zł. 
Wprowadzono środki z refundacji wydatków poniesionych w roku 2018 na inwestycje 
pn. „Kompleksowe zachowanie i zabezpieczenia obiektów zabytkowych i dziedzictwa 
kulturowego ..." w kwocie 1.750.248,99 zł. 
Zaplanowano dochody z tytułu opłat za pobyt w schronisku dla osób zagrożonych 
bezdomnością w kwocie 10.080,00 zł (odpłatność od osób przebywających 
w schronisku). Dochody po zmianach wynoszą 26.150.132,99 zł. 
Po stronie wydatków zmiany dotyczą: 
- dział 700 - Gospodarka mieszkaniowa - zwiększono wydatki na zakup materiałów 

do remontu budynków komunalnych o kwotę 15.000,00 zł, 
- dział 750 - Administracja publiczna - zabezpieczono środki finansowe na organiza

cję lokalnych imprez (Turniej Rycerski, Święto Śliwki) w kwocie 40.000,00 zł, 
- dział 801 - Oświata i wychowanie - zwiększono wydatki na: remont budynku szkoły 

podstawowej w Solcu - o kwotę 80.000,00 zł, na prowadzenie zajęć sportowych dla 
uczniów, jako udział własny w zawartym porozumieniu z Wojewódzkim Szkolnym 

. Związkiem Sportowym w Kielcach - o kwotę 600,00 zł, oraz na zakup materiałów do 



remontu świetlico-jadalni przy SP Szydłów - o kwotę 25.000,00 zł, 
- dział 852 - Pomoc społeczna - zwiększono wydatki o kwotę 10.080,00 zł - na 

pokrycie wydatków pobytu mieszkańca gminy w ośrodku dla osób bezdomnych 
w Świniarach oraz przeniesiono wydatki pomiędzy rozdziałami, 

- dział 921- Kultura i ochrona dziedzictwa narodowego - zwiększono wydatki o kwotę 
1.589.648,99 zł, z tego na realizację prowadzonej inwestycji pn. „Kompleksowe 
zachowanie i zabezpieczenie obiektów zabytkowych i dziedzictwa kulturowego ..." 
-1.579.648,99 zł, oraz zwiększono wydatki o 10.000,00 zł - z przeznaczenie na 
dofinansowanie działalności stowarzyszeń działających na terenie Gminy Szydłów. 
Ogółem wydatki po zmianach wynoszą - 31.150.132,99 zł. 

Pytań i uwag do przedstawionych projektów uchwał nie było. 
Przewodnicząca Rady Miejskiej poddała pod głosowanie projekt uchwały w sprawie 
zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Szydłów na lata 2019 - 2031. 
W przeprowadzonym głosowaniu jawnym uchwała została uchwalona jednogłośnie -
15 głosów „za". 

UCHWAŁA Nr VI/35/2019 
(o treści jak w załączeniu) 

Następnie przeprowadzone zostało głosowanie jawne projektu uchwały w sprawie 
zmian w budżecie gminy Szydłów na 2019 rok. Uchwała ta została uchwalona 
jednogłośnie -15 głosów „za". 

UCHWAŁA Nr VI/ 36/ 2019 
(o treści jak w załączeniu) 

Kolejny projekt uchwały dotyczył poboru podatku rolnego, leśnego, od 
nieruchomości w drodze inkasa oraz określenia inkasentów i wynagrodzenia za 
inkaso. 
Pani Alicja Kłonicka - Skarbnik Gminy wyjaśniła, że przepisy ustaw podatkowych 
upoważniają rady gmin do zarządzania poboru podatków od osób fizycznych 
w drodze inkasa oraz do wyznaczenia inkasentów i określenia wysokości 
wynagrodzenia za inkaso. 
Na terenie gminy pobór podatków dokonywany jest przez sołtysów sołectwa, co 
stanowi to udogodnienie dla podatników oraz podtrzymuje wieloletnią tradycję. 
Z uwagi na zmianę osób pełniących funkcję sołtysa w niektórych sołectwach, należy 
dokonać zmiany wcześniejszej uchwały. 
Radni nie zgłosili pytań i uwag do przedstawionego projektu uchwały 
i w zarządzonym przez Przewodniczącego głosowaniu jawnym, uchwała została 
uchwalona jednogłośnie -15 głosów „za". 

UCHWAŁA Nr VI/ 37/ 2019 
(o treści jak w załączeniu) 

Przewodnicząca Rady Miasta i Gminy - pani Katarzyna Skuza przedstawiła kolejny 
projekt uchwały w sprawie poboru opłaty za gospodarowanie odpadami 
komunalnymi w drodze inkasa oraz wyznaczenia inkasentów i określenia wysokości 
wynagrodzenia za inkaso. Skarbnik Gminy wyjaśniła, że zgodnie z art. 61 ust. 2 
ustawy z dnia 13 września 1996 r. o utrzymaniu czystości i porządku w gminach rady 
gmin mogą zarządzić w drodze inkasa pobór opłaty za gospodarowanie odpadami 
komunalnymi od nieruchomości oraz wyznaczyć inkasentów i określić wysokość 
wynagrodzenia za inkaso. Uchwała Rady Miejskiej w sprawie poboru opłaty za 
gospodarowanie odpadami komunalnymi w drodze inkasa oraz wyznaczenia 



inkasentów i określenia wysokości wynagrodzenia za inkaso pozwoli na większą 
ściągalność w sołectwach opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi. 
Do przedstawionego projektu uchwały radni nie zgłosili uwag i zastrzeżeń 
i w zarządzonym przez Przewodniczącą głosowaniu jawnym, uchwała została 
uchwalona jednogłośnie -15 głosów „za". 

UCHWAŁA Nr VI/ 38/ 2019 
(o treści jak w załączeniu) 

Następny projekt uchwały obecnej sesji dotyczył dopuszczenia zapłaty podatków 
stanowiących dochody budżetu Gminy Szydłów za pomocą innego instrumentu 
płatniczego. 
Skarbnik Gminy wyjaśniła, że zgodnie z art. 61 a § 1 ustawy z dnia 29 sierpnia 1996 r. 
ordynacja podatkowa rady gmin w drodze uchwały mogą dopuścić zapłatę podatków, 
stanowiących dochody budżetu gminy za pomocą innego instrumentu płatniczego, 
w tym instrumentu płatniczego na którym przechowywany jest pieniądz elektroniczny, 
Niniejszy projekt uchwały przedkładany jest w związku z przystąpieniem Gminy 
Szydłów do Programu upowszechniania płatności bezgotówkowych w jednostkach 
administracji publicznej, realizowanego przez Ministerstwo Rozwoju i Krajową Izbę 
Rozliczeniową S.A. 
Wprowadzenie zapłaty opłaty podatków za pomocą karty płatniczej będzie stanowić 
udogodnienie dla podatników, ponieważ obrót bezgotówkowy staje się coraz bardziej 
powszechny. 
Do przedstawionego projektu uchwały radni nie zgłosili uwag i zastrzeżeń 
i w zarządzonym przez Przewodniczącą RM głosowaniu jawnym, uchwała została 
uchwalona jednogłośnie -15 głosów „za". 

UCHWAŁA Nr VI/ 39/ 2019 
(o treści jak w załączeniu) 

Z kolei Przewodnicząca RM przedstawiła projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały 
Nr V31/2019 Rady Miejskiej w Szydłowie z dnia 31 stycznia 2019 r. w sprawie 
powołania Rady Społecznej Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej 
w Szydłowie. 
Pan Janusz Sowa - Sekretarz MiG wyjaśnił, że w obecnej uchwale skład osobowy 
Rady Społecznej SPZOZ w Szydłowie powiększono o radnego RM - pana Zbigniewa 
Głogowskiego, co pozwoli na efektywniejsza pracę tego organu w zakresie 
inicjowania i opiniowania zadań i zamierzeń SPZOZ. 
Radni nie zgłosili pytań i uwag do przedstawionego projektu uchwały 
i w zarządzonym przez Przewodniczącą głosowaniu jawnym uchwała została 
uchwalona jednogłośnie -15 głosów „za". 

UCHWAŁA Nr VI/ 40/ 2019 
(o treści jak w załączeniu) 

Przedostatni projekt uchwały dzisiejszej sesji dotyczył zmian statutu jednostki 
organizacyjnej Gminy Szydłów - Zespołu Obsługi Szkół w Szydłowie. 
Pan Mariusz Misterkiewicz - Kierownik ZOS wyjaśnił, że w związku z uzyskaniem 
przez miejscowość Szydłów praw miejskich, do nowego nazewnictwa dostosowany 
został Statut Zespołu Obsługi Szkół w Szydłowie. Poza zmianą nazewnictwa statut 
nie ulega zmianie i pozostaje w wersji w jakiej został uchwalony wcześniej. 
Radni nie zgłosili uwag i zastrzeżeń do przedstawionego projektu uchwały 

i w przeprowadzonym głosowaniu jawnym uchwała została uchwalona jednogłośnie 
-15 głosów „za". 



UCHWAŁA Nr VI/41/2019 
(o treści jak w załączeniu) 

Ostatni projekt uchwały przygotowany na VI sesje RM dotyczył uchylenia Uchwały Nr 
II/ 6/ 2018 Rady Gminy Szydłów z dnia 28 listopada 2018 r. w sprawie wprowadzenia 
zmian do Uchwały Nr II/ 328/ 2018 Rady Gminy Szydłów z dnia 17 sierpnia 2018 r. 
w sprawie zatwierdzenia regulaminu dostarczenia wody i odprowadzania ścieków na 
terenie Gminy Szydłów. 
Pani Anna Suchorowska - Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej Ochrony 
Środowiska i Rolnictwa wyjaśniła, że Uchwałą Nr II/ 6/ 2018 Rady Gminy Szydłów 
z dnia 28 listopada 2018 r., Rada Gminy wprowadziła zmiany do regulaminu 
dostarczania wody i odprowadzania ścieków na terenie Gminy Szydłów uchwalonego 
Uchwałą Nr II/ 328/ 2018 Rady Gminy Szydłów z dnia 17 sierpnia 2018 r. Uchwalone 
zmiany regulaminu dostarczania wody i odprowadzania ścieków na terenie Gminy 
Szydłów nie zostały zaopiniowane w zakresie zgodności z przepisami ustawy przez 
organ regulacyjny jakim jest Państwowe Gospodarstwo Wodne Wody Polskie. 
Taki stan rzeczy powoduje, iż Uchwała Nr II/ 6/ 2018 zostanie uchylona przez 
Wojewodę Świętokrzyskiego jako podjęta niezgodnie z obowiązującymi przepisami 
prawa. Natomiast uchylenie uchwały przez organ ją uchwalający pozwoli na szybsze 
wdrożenie postępowania, którego celem będzie uchwalenie zmian regulaminu 
dostarczania wody i odprowadzania ścieków na terenie Gminy Szydłów w zgodzie 
z obowiązującymi zasadami prawa. 
Radni nie zgłosili pytań i uwag do przedstawionego projektu uchwały 
i w zarządzonym przez Przewodniczącego głosowaniu jawnym uchwała została 
uchwalona jednogłośnie -15 głosów „za". 

UCHWAŁA Nr VI/ 42/ 2019 
(o treści jak w załączeniu) 

Ad. 11. 

Odpowiedzi na zapytania i interpelacje radnych udzielił Burmistrz Miasta i Gminy -
pan Andrzej Tuz i tak powiedział: 
- w sprawie prowadzenia punktów przedszkolnych wypowiedział się w pkt 7 sesji, 
- łącznik ulicy Uroczej z Kielecką zostanie sprawdzony i droga zostanie zgłoszona do 

remontu, 
- boisko „Orlik" - problem jest już znany i uszkodzenia zostaną naprawione, 
- w sprawie oznakowania miejsc dla niepełnosprawnych - musi być dokonana zmiana 

organizacji ruchu i zostaną poczynione starania aby dokonać takich zmian 
i wyznaczyć miejsca parkowania dla osób niepełnosprawnych, 

- pobór krwi w Szydłowie - odbywa się 1 raz w tygodniu ale jest możliwość aby 
codzienny pobór krwi do badania wykonać w Staszowie, 
Na następną sesję zostanie zaproszony Dyrektor SPZOZ aby sam odpowiedział 
radnym i mieszkańcom w sprawach poboru krwi do badań. 

- w sprawie interpelacji radnego M. Skuzy, a dotyczącej spornej drogi z panem 
Chaczykiem - sprawa jest w toku i radny M. Skuza dobrze o tym wie. Obecnie nie 
będzie się szeroko wypowiadał na ten temat, ale dołoży wszelkich starań aby obie 
strony były pozytywnie załatwione. 

Jest wiele dróg robionych w ubiegłych latach, które już niszczeją np. jest droga 
która była robiona w listopadzie a mieszkańcy sami już ją zniszczyli. 
Radny I. Jastrząb poprosił Burmistrza aby jeszcze raz odpowiedział na problem 
punktów przedszkolnych, gdyż dopiero teraz rodzice dzieci przyjechali na sesję i nie 
usłyszeli odpowiedzi. 



Burmistrz MiG uspokoił mieszkańców, że przedszkole w Solcu i w Potoku będzie 
funkcjonować tylko nie wie jeszcze na jakich zasadach, gdyż panie rezygnują 
z prowadzenia Stowarzyszenia. 
Radny I. Jastrząb zabierając głos powiedział, że rodzice chcą wiedzieć na jakich 
zasadach, gdyż mają zebranych 37 podpisów rodziców, którzy deklarują swoje 
dzieci do przedszkola w Potoku. Jest również grono dzieci z Brzezin tylko rodzice 
chcą, aby zorganizowany był dowóz tych dzieci do przedszkola tak jak mają dzieci 
z Gacek, które dowożone są do przedszkola w Solcu. 
Przewodnicząca RM powiedziała, że nie słyszała aby dzieci z Gacek i Mokrego były 
dowożone do Solca. 
Pan M. Misterkiewicz - Kierownik ZOS powiedział, że obowiązkiem gminy jest 
zapewnienie dowozu dla 5 i 6 latków i są one dowożone, a ponieważ są jeszcze 
wolne miejsca w busie, to przy okazji kierowca zabiera również młodsze 
przedszkolaki. 
We wcześniejszych latach nie było takiej możliwości, bo Szkoła Podstawowa 
w Szydłowie rozpoczynała lekcje o godz. 8 5 0 , a w tym roku rozpoczynają lekcje 
0 godz. 8 0 0 , w związku z czym jest możliwość dowozu dzieci do przedszkola. 
Sołtys Potoka - pan T. Kręcisz zabierając głos powiedział, że w tych dniach zbierał 
w sołectwie opłaty za odpady komunalne i część dzieci z Rudek uczęszcza do 
przedszkola w Drugni gdzie również działa Stowarzyszenie, są również dzieci które 
uczęszczają do przedszkola i szkoły w Rakowie, a nasza Gmina powinna dbać o to 
aby dzieci zatrzymywać w naszej gminie, gdyż za dziećmi idą również pieniądze. 
Burmistrz odpowiedział, że miał pomysł utworzenia zerówki w Gimnazjum i wówczas 
w przedszkolu mogłoby być więcej młodszych dzieci, ale rodzice dzieci z zerówki nie 
wyrażają zgody tylko chcą aby dzieci uczęszczały do przedszkola. 
Na następny rok nie będziemy konsultować się z rodzicami tylko musi zostać 
utworzona zerówka w Gimnazjum aby można do przedszkola przyjąć więcej 
młodszych dzieci. 
Burmistrz powiedział, że z każdej strony próśb mieszkańców jest bardzo dużo 
1 rozumie je, ale jako Urząd musimy realizować zadania w ramach posiadanych 
możliwości finansowych, a np. subwencji w bieżącym roku mamy już mniej o 280 tys. 
zł. Dodał, że funkcjonuje projekt unijny na przedszkola, o którego środki moglibyśmy 
się ubiegać, ale są to tylko środki dla gmin wiejskich, a my jako miasto nie możemy 
korzystać z dofinansowanie na przedszkola. Przy remoncie zabytków wychodzą 
nowe rzeczy, które nie były ujęte w projekcie restrukturyzacji zabytków, a związane 
są z większymi kosztami, i które muszą zostać pokryte. 

Ad. 12. 

W wolnych wnioskach i informacjach głos zabrał pan Stanisław Wojterski - sołtys 
Szydłowa, który zapytał dlaczego sołtysi nie otrzymali zawiadomień na posiedzenie 
komisji, zawsze otrzymywali, a teraz nie dostają takich informacji. Dodał, że dziś 
podejmowana była uchwała o powołaniu inkasentów i wynagrodzeniu za inkaso, a na 
ostatniej sesji prosił Radę o „odkurzenie" pisma w sprawie podwyższenia 
wynagrodzenia za inkaso jakie sołtysi złożyli już dość dawno i na które nie otrzymali 
żadnej odpowiedzi. 
Przewodnicząca RM poinformowała, że była przekonana że sołtysi zawiadomienia 
na komisje dostali, a w sprawie pisma pan sołtys składał do wcześniejszego 
Przewodniczącego RG, a ona żadnego pisma nie dostała i nie miała co „odkurzać". 
Sołtys odpowiedział, że pismo było złożone jeszcze do wcześniejszego 
Przewodniczącego RG i uważa, że sołtysi odpowiedź powinni otrzymać. 
Przewodnicząca RM poinformowała, że funkcję pełni od niedawna i jako radna 
pamięta, że sołtys składał pismo i postara się udzielić pisemnej odpowiedzi. 



Sołtys T. Kręcisz korzystając z obecności radnych powiatowych powiedział, że 
w Potoku zakupiony został przystanek z funduszu sołeckiego, ulana została płyta 
i ustawiony został przystanek, ale na drodze powiatowej zbiera się woda jak pada 
deszcz i trzeba wtedy uciekać za przystanek, bo na przystanku nie da się stać. 
Pan Sławomir Suchojad - powiedział, że nie jest usatysfakcjonowany wypowiedzią 
radnego powiatowego, że jak ludzie oczekują do 1,5 godziny na pobranie krwi to nie 
ma problemu. Ale jest to problem, bo ludzie idą na czczo na badanie i czekają po 2 
godziny i widzą jak pracownicy służby zdrowia z drugiej strony wprowadzają swoich 
znajomych. Parę lat wcześniej czekało się 15 minut i czas ten stopniowo się 
wydłużał, a teraz to jest stanowczo za długo. 
Radny M. Skotnicki powiedział, że interpelacje się pokrywają bo jednak jak by 
w Ośrodkach Zdrowia pobierano krew 2 razy w tygodniu to i w szpitalu było by mniej 
ludzi. Postara zgłosić ten problem na Komisji Zdrowia i będą starać się by w jakimś 
stopniu czas oczekiwania był mniejszy. 
Sołtys z Rudek pani K. Kałandyk - zgłosiła problem komunikacji z Rudek i Potoka do 
Staszowa oraz w sprawie przystanku w Rudkach - który stoi na gruntach prywatnych 
gdzie zbiera się woda i należałoby to jakoś rozwiązać. 
W poprzedniej kadencji rozpoczęto budowę chodnika i zwróciła się z prośbą aby 
powiat pomógł dokończyć tą budowę. 
Pani W. Niedbała - sołtys Kotuszowa - zgłosiła, że ZEORK wycinając w całej gminie 
gałęzie wzdłuż linii energetycznych na pewno nie sprząta ich tylko zostawia 
właścicielom nieruchomości, a najgorzej jest jak przycinają przy drodze a działka jest 
nie zamieszkała, należy jakoś zadziałać aby cieli te gałęzie na drobne części lub je 
gdzieś wywozili. Rozmawiała w tej sprawie z ZEORK ale tłumaczą się, że wynajmują 
firmę zewnętrzną. Mimo wszystko ktoś kto ścina gałęzie powinien je posprzątać. 
Burmistrz odpowiedział, że będzie interweniował w tej sprawie. 
Radny Michał Skotnicki powiedział, że nigdy nie miał takich informacji że woda przy 
przystankach się zbiera. Poprosi Dyrektora ZDP aby to sprawdzili i to najlepiej po 
opadach deszczu jak będzie widać wodę i będzie można wyznaczyć miejsca gdzie 
będzie można ją odprowadzić. Natomiast, co do PKS-u w Staszowie stwierdził, że 
firma ta nie jest w dobrej sytuacji finansowej. Jest obawa, że jako jedyny przewoźnik 
publiczny zostanie zlikwidowany. Z powodu braku połączeń komunikacyjnych 
młodzież odchodzi z naszego powiatu do szkół w Chmielniku 
i Busku-Zdroju. Pojawiła się też informacja, że stacja benzynowa PKS ma być 
wydzielona ze spółki i sprzedana. W firmie tej został powołany nowy Prezes Zarządu, 
ale nie wiadomo, czy będzie on w stanie poprawić sytuację w PKS. Wiadomo także, 
że prywatni przewoźnicy wybrali najbardziej rentowne godziny przejazdów i PKS 
może nie wytrzymać tej konkurencji. Są prowadzone rozmowy aby powstawały nowe 
linie, a przynajmniej utrzymane zostały te linie, które jeszcze funkcjonują, a nie 
likwidowane jak np. kurs do Korytnicy. 
Radny Rady Powiatu - Michał Skotnicki wypowiedział się również w sprawie Rudek -
i powiedział, że jeśli cały chodnik byłby ciągiem pieszo-rowerowym wzdłuż całej 
długości drogi to Starosta musiałby starać się o dofinansowanie zewnętrzne. 
W Starostwie, ze względu na ograniczone środki finansowe stosowana jest zasada 
współfinansowania przez samorząd gminy. 
Radny L. Wójcik - powiedział, że składał pismo jeszcze jak radny M. Skotnicki był 
Starostą - o poszerzenie pasa drogowego w Grabkach Dużych ale już tak nie nalega, 
bo wie że potrzeb innych jest bardzo dużo, ale prosi o wycięcie drzew u pana 
Pasternaka albo zobowiązać go aby sam je usunął. Dodał, że ważną sprawą jest 
budowa chodnika od Wolicy - jest to odcinek około 200 m. Przy wyborach 
mieszkańcy Wolicy zarzucali, że nic w tym sołectwie nie jest robione. 



Sołtys Szydłowa zapytał radnego powiatowego o drogę z Gacek do pana Braora -
jest to powiat Buski i Starosta Buski nie chciał wspomóż aby chociaż była 
przejezdna, gdyż rolnicy z naszej gminy mają tam pola i nie mają jak dojechać. 
Radny M. Skotnicki odpowiedział, że jeśli chodzi o poszerzenie pasa drogowego 
w Grabkach zna ten temat jak również chodnik o odcinku 200-300 m i być może jest 
to wykonalne, ale teraz może tylko prosić i nalegać w powiecie, ale gmina również 
musi mieć zaplanowane środki w wysokości 50 % kosztów na dofinansowanie 
zadania. 
Natomiast droga do pana Braora - prosił Starostę Buska-Zdroju by coś zrobił aby 
rolnicy mogli przejeżdżać, ale z tego co wie miała być wykonana w styczniu, ale 
jednak będzie zrobiona w ramach programu usuwania szkód spowodowanych 
nawalnymi deszczami i będzie asfalt, tylko że nie jest na pierwszym miejscu i być 
może dopiero w przyszłym roku będzie zrobiona. 
Pani E. Górska - sołtys Gacek - zgłosiła, że na drodze powiatowej w Gackach koło 
szkoły stoi woda, która nie ma odpływu i wypłukuje asfalt. 
Radny Powiatowy odpowiedział, że przekaże problem do ZDP aby coś zrobili 
i odprowadzili wodę. 
Radny M. Skuza powiedział, że jeśli by rowy były wyczyszczone, to woda by poszła 
i nie byłoby problemu. 
Pani W. Krześ - sołtys Korytnicy - zgłosiła, że przy drodze powiatowej w Korytnicy 
chodnik nie nadaje się do użytkowania, a jest to sołectwo agroturystyczne 
i w sezonie letnim przyjeżdża dużo turystów, a chodnik nie nadaje się do chodzenia -
piesi chodzą jezdnią. 
Radny powiatowy zapytał czy to chodzi o chodnik, który był wykonany w latach 70-
tych. Pani Sołtys odpowiedziała, że tak, więc radny odpowiedział, że sprawa tego 
chodnika nie jest prosta i Powiat musi się zastanowić. W Korytnicy został wydzielony 
pas drogowy i wykonany został chodnik pieszo-rowerowy, z tego chodnika 
korzystają mieszkańcy - nie udało się go doprowadzić do drogi wojewódzkiej, były 
na ten cel pieniądze, ale wykonawca nie wyraził zgody. 
Przewodnicząca RM - pani K. Skuza poinformowała, że otrzymała pismo z Komisji 
Rolnictwa i Rozwoju Wsi, które odczytała radnym, ale będą się nad nim zastanawiać 
na najbliższym posiedzeniu Komisji RM. 
Poinformowała radnych, że otrzymała pismo informacyjne, że z dniem 22 lutego 
zaczął swoją działalność Klub Radnych Komitetu Wyborczego Wyborców 
„Gospodarna Gmina Szydłów", który tworzy 5-ciu radnych, a osobą reprezentującą 
Klub jest radny Ireneusz Jastrząb. 

Przewodnicząca RM stwierdziła, że porządek obrad sesji został w pełni zrealizowany 
i dokonała zamknięcia obrad VI sesji Rady Miejskiej w Szydłowie. 

Protokołowała 

Ad. 13. 

Teresa Kaniszewska 


